

СТАТЬИ / ARTICLES

- Л.И. Лифшиц*
12 О недавно раскрытой византийской иконе Богоматери XV века
Lev Lifshits
 Recently Uncovered 15th-Century Byzantine Icon of the Mother of God
- Э.С. Смирнова*
24 Икона конца XVI века «Воскресение — Сошествие во ад» в частном собрании в Москве. Редкие особенности иконографии и стиля
Engelina Smirnova
 Late 16th-Century Icon *The Resurrection — The Descent into Hell* in a Private Collection in Moscow. Rare Features of Iconography and Style
- А.В. Захарова*
33 О недавно раскрытой фреске с Деисусом в церкви Успения Богородицы в Лабово
Anna Zakharova
 On the Recently Uncovered Mural of Deisis in the Church of Dormition of the Virgin in Labovo
- Т.Ю. Царевская*
46 Изображения новгородских святителей в «келье Иоанна» Владычной палаты в Великом Новгороде: время и обстоятельства появления
Tatiana Tsarevskaya
 Images of Novgorod Saints in the *John's Cell* of the Episcopal Chambers in Veliky Novgorod: The Time and Circumstances of Their Appearance

- Л.А. Беляев, И.И. Елкина*
65 О времени постройки первого каменного собора Алексеевского Зачатьевского монастыря: опыт автокоррекции
Leonid Beliaev, Irina Elkina
 Dating the First Stone Cathedral of the Alekseevsky Conception Monastery: an Attempt of Self-Correction
- А.В. Яганов*
79 О хронологии каменного строительства в кашинском Клобуковом монастыре во второй половине XVII — первой трети XVIII века
Andrey Yaganov
 On the Chronology of Stone Construction in the Kashinsky Klobukov Monastery in the Second Half of the 17th — First Third of the 18th Century
- С.И. Баранова*
98 Из опыта изучения изразцового декора церкви Николы Мокрого в Ярославле
Svetlana Baranova
 On Some Studies of the Tiled Decor of the St. Nicholas the Wet (Mokry) Church in Yaroslavl
- Э.Н. Добрынина*
112 Реконструкция утраченного сборника «типа Анастасия» по московским и парижским фрагментам (ГИМ, Син. греч. 73, Paris, BnF, Coisl. 28 и Suppl. gr. 1156)
Elina Dobrynina
 Reconstruction of the Lost Patristic Miscellany in *tipo Anastasio* Based on Three Fragments (Mosq. Syn gr. 73, Paris, Bnf, Coisl. 28 and Suppl. gr. 1156)
- И.А. Шалина*
129 Древнейшая подвесная лицевая пелена чудотворной иконы Богоматери Тихвинской и прославление монастырской святыни
Irina Shalina
 The Oldest Podea of the Miraculous Icon of the Tikhvin Mother of God and the Glorification of the Relic
- Isolde Thyrêt*
146 Embroidering the New Dynasty: Marfa Ivanovna Romanova and Her Tapestry *The Praise of the Mother of God*
I. Thyret
 Вышивая новую династию: Марфа Ивановна Романова и ее пелена «Похвала Богоматери»

И.Л. Кызласова, А.В. Уланова

- 159** Михаил Андреевич Ильин: «...взорвана немцами при отступлении». (Исследования архитектуры Подмосковья в годы войны)

Irina Kyzlasova, Anzhela Ulanova

Mikhail Andreevich Ilyin: "...Blown up by the Germans during the Retreat" (Studies of the Architecture of the Moscow Region during the War)

ХРОНИКА / CHRONICLES

Хроника реставрации / RESTORATION CHRONICLES

А.Л. Макарова, О.Е. Полушкина

- 176** Реставрационные работы Межобластного научно-реставрационного художественного управления. Апрель — октябрь 2020 года

Anna-Maria Makarova, Oksana Polushkina

Work Chronicle. Conservation and Restoration Work of the Interregional Agency for Scientific Restoration of Works of Art: April — October 2020

Выставки / EXHIBITIONS

А.Л. Гульманов

- 196** Выставка «Книги пророков. Лицевая рукопись 1489 года»

Alexei L. Gulmanov

Exhibition *Books of the Prophets: An Illuminated Manuscript from 1489*

Ю.В. Ратомская

- 205** О выставке «Брунов. Путешествие в Византию». Выставочный зал «Аптекарский приказ» в Музее архитектуры им. А.В. Щусева
Декабрь 2019 — август 2020

Iuliia Ratomskaia

Review of the Exhibition *Brunov. Journey to Byzantine* in The Shchusev State Museum of Architecture.
December 2019 — August 2020

Ю.В. Ратомская

- 216** Выставка «Калязин. Фрески затопленного монастыря» в Государственном научно-исследовательском музее архитектуры им. А.В. Щусева

Iuliia Ratomskaia

The Exhibition *Kalyazin. Frescoes of the Flooded Monastery* in the Shchusev State Museum of Architecture

Дискуссии / DISCUSSIONS

П.Д. Малыгин

- 229** Несостоятельные опровержения

Petr Malygin

Unfounded Rebuttals